
 

 

 

 

23 жовтня 2021, 13.00 – 15.00 (змішана форма проведення) 

Zoom Meetings – додаткове підключення 
 

П Р О Т О К О Л 

Загальні збори членів організації 

Тема: Про участь Кластеру у складі громадської ради при Дніпропетровській 

обласній державній адміністрації та інші поточні питання 

 

Загальна кількість членів громадської організації – 17 осіб 

Присутні –  представники 10 організацій – всього – 16 осіб 

 

Голова правління - ТОВ «Видавничо-поліграфічний дім «Формат А+» – 

директор Ісаєва Наталя Юріївна 

Секретар                  - Безродна Т.П., викладач ДНЗ «МВПУПІТ» 

Персональний склад: 

1.ТОВ з ІІ «Типографія «Україна» – генеральний директор Максимовська 

Юлія Анатоліївна;  

2. ТОВ «РОЯЛ ПРИНТ» – директор Іванушко Анатолій Іванович;  

3.ТОВ «Виробничо-поліграфічний комплекс «Весна»: 3.1. генеральний 

директор Чорний Микола Анатолійович; 3.2. Шевченко Олександр 

Анатолійович (он-лайн);  

5.ТОВ «ВФК «АРТ-ПРЕС»– Тариф Бахуаддинович Алсібай; 

6. ТОВ Домінанта-Принт : 6.1. засновник Левченко Віктор Вікторович; 

6.2. директор - Довгаль Ірина Іванівна 

7. ДНЗ «МВПУПІТ»: 7.1.в.о.директора  - Юденкова Олена Петрівна,  

7.2. Гончарова Ірина Петрівна, 7.3. Лебідь Лідія Олександрівна, 7.4. Безродна 

Тетяна Петрівна  

https://explore.zoom.us/ru/products/meetings/


8. Виконуючий обов’язки директора ТОВ «Метал-Принт» - Потапчук 

Максим Олексійович. 

9.Український державний хіміко-технологічний університет: 

9.1.Свердліковська Ольга Сергіївна 

9.2.Сухий Костянтин Михайлович, ректор 

9.3.Черваков Олег Вікторович 

9.4.Черваков Денис Олегович 

10. Яловий Анатолій Володимирович, голова профспілки працівників 

культури 

ПОРЯДОК ДЕННИЙ: 

 

1. Про делегування представника громадської організації для участі 

в установчих зборах для формування складу громадської ради при 

Дніпропетровській обласній державній адміністрації 4 грудня 2021 року. 

Доповідач – голова ГО – Н.Ю.Ісаєва 

2. Про заслуховування звіту про рік діяльності Кластеру 

Доповідач – заступник ГО – О.П.Юденкова 

3. Про прийом на роботу кластерних менеджерів з метою реалізації 

проектних завдань за проектом СТВОРЕННЯ ІННОВАЦІЙНО-

ПРОМИСЛОВОГО МАЙДАНЧИКА «Professional Alternative Dnipro» 

Доповідач – секретар ГО – Т.П.Безродна 

1. СЛУХАЛИ: 

Ісаєву Н.Ю. -  доповіла  про проведення установчих зборів для 

формування складу громадської ради при Дніпропетровській обласній 

державній адміністрації, що відбудуться 4 грудня 2021 року. Вона відмітила, 

що Громадська організація «Кластер поліграфічної індустрії, видавництв та 

цифрових технологій «Поліграфія: логістика, сервіс, якість» повністю 

відповідає вимогам Типового положення про громадську раду при обласній 

раді (затверджене Постановою Кабінету Міністрів України від 03 листопада 

2010 року №996). Мета її діяльності - здійснення координації заходів, 

пов‘язаних із забезпеченням проведення консультацій з громадськістю з 

питань формування та реалізації державної політики. Одним із завдань 

Кластера є забезпечення врахування громадської думки у процесі підготовки 

та організації виконання рішень центральних і місцевих органів виконавчої 

влади і саме зараз ми займаємося інституційно розвитком державно-



приватного партнерства в регіоні на прикладі галузі. Запропонувала 

розглянути це питання, обговорити та висунути відповідну кандидатуру. 

ВИСТУПИЛИ: 

Юденкова О.П. -  запропонувала делегувати Наталю Юріївну Ісаєву для 

участі в установчих зборах як представника Громадської організації  

«Кластер поліграфічної індустрії, видавництв та цифрових технологій 

«Поліграфія: логістика, сервіс, якість» і одночасно її  як кандидата від 

організації на обрання до складу громадської ради. 

Наталя Юріївна Ісаєва є головою Громадської організації «Кластер 

поліграфічної індустрії, видавництв та цифрових технологій «Поліграфія: 

логістика, сервіс, якість»  з 03 вересня 2020 року (ідентифікаційний код 

юридичної особи - 43790582). Вона  прийняла безпосередню участь у 

залученні інвестицій як для розвитку  Кластера так і громади міста в цілому 

шляхом створення інноваційно-промислового майданчика «Professional 

Alternative Dnipro» за фінансової підтримки GIZ. 

Свердліковська О.С. – підтримала ініціативу, наголосивши на тому, що 

Ісаєва Н.Ю. вміє шукати баланс  і поєднує інтереси бізнесу, освіти і громади 

міста у своїй діяльності.  

Запропонувала поставити питання на голосування. 

ВИРІШИЛИ: 

1.1. Делегувати Наталю Юріївну Ісаєву для участі в установчих зборах 

як представника Громадської організації  «Кластер поліграфічної індустрії, 

видавництв та цифрових технологій «Поліграфія: логістика, сервіс, якість. 

1.2. Делегувати Наталю Юріївну Ісаєву  як кандидата від організації на 

обрання до складу громадської ради Дніпропетровської обласної державної 

адміністрації. 

Результати голосування:  «за» одностайно. 

2. СЛУХАЛИ: 

Юденкову О.П. -  доповіла про кількісні і якісні показники діяльності 

організації за перший рік діяльності (Доповідь додається, Додаток 1). 

ВИСТУПИЛИ: 

Свердліковська О.С. – наголосила на тому, що за рік діяльності 

організація провели величезну кількість різнопланових заходів, які 

спрямовані на підвищення престижності галузі, зближення з регіональною 

владою, налагодження соціального. Запропонувала вважати діяльність 

організації за 12 місяців вважати на достатньому рівні. Для подальшої 

розбудови організації запропонувала схвалити Кодекс етики Організації. 



Безродна Т.П. – запропонували прийняти в члени організації  нових 

членів : Гончарову І.П., Лебідь Л.О. (ДНЗ «МВПУПІТ») 

ВИРІШИЛИ: 

2.1. Вважати діяльність ГО «КПІ ВЦТ» за 12 місяців на достатньому 

рівні. 

2.2. Схвалити Кодекс етики ГО «КПІ ВЦТ» 

2.3. Прийняти нових членів ГО «КПІ ВЦТ»: Лебідь Л.О. та 

Гончарову І.П. 

3.  СЛУХАЛИ: 

Безродну Т.П. - Ми всі знаємо, яка величезна робота проводиться 

нашою кластерною командою з метою підписання фінансової угоди з GIZ. 

Але, розуміємо, що для забезпечення ефективного виконання усіх 

запланованих завдань потрібно мати штат працівників, який системно буде 

працювати в цьому напрямку, витрачаючи колосальну енергію та час. 

Відповідно до цього, з  метою реалізації проектних завдань за проектом 

СТВОРЕННЯ ІННОВАЦІЙНО-ПРОМИСЛОВОГО МАЙДАНЧИКА 

«Professional Alternative Dnipro» пропоную відповідно до поданих нам 

розгляд посадових інструкцій штатних менеджерів кластеру – прийняти на 

роботу чотирьох осіб, а саме на 9 місяців на період реалізації цілей та завдань 

проєкту, досягнення його мети:  

Керівний менеджер з управління проектом – Ісаєва Н.Ю. – оклад       

грн.. 

Старший менеджер проєкту   - Юденкова Т.П.  – оклад       грн.. 

Менеджер з управління комунікаціями у рамках проєкту – 

Гончарова І.П. – оклад       грн.. 

Менеджер-адміністратор проєкту – Лебідь Л.О. – оклад      грн.. 

ВИРІШИЛИ:  

3.1. Прийняти кластерними менелджарами на період реалізації 

завдань за проектом СТВОРЕННЯ ІННОВАЦІЙНО-ПРОМИСЛОВОГО 

МАЙДАНЧИКА «Professional Alternative Dnipro» наступних членів кластеру: 

Керівний менеджер з управління проектом – Ісаєва Н.Ю. – оклад       

грн.. 

Старший менеджер проєкту   - Юденкова Т.П.  – оклад       грн.. 

Менеджер з управління комунікаціями у рамках проєкту – 

Гончарова І.П. – оклад       грн.. 

Менеджер-адміністратор проєкту – Лебідь Л.О. – оклад      грн.. 

 

 

Голова зборів        Наталя ІСАЄВА 

 

Секретар         Тетяна БЕЗРОДНА 



Додаток 1 

Звіт про роботу за 2020 -2021 рік (12 місяців) 

Організаційні заходи 

03 вересня 

2020 року 

Реєстрація Громадської організації «Кластер поліграфічної 

індустрії, видавництв та цифрових технологій «Поліграфія: 

логістика, сервіс, якість» (ідентифікаційний код юридичної 

особи - 43790582). 

Вересень 

2020 

Проведено перемовини з менеджментом Компанії СНЕ.Т щодо 

просування вітчизняної продукції на ринки поліграфічних 

послуг https://www.facebook.com/chet.com.ua/ 

Жовтень 

2020 

Участь у комплексі заходів із відзначення 100-річного ювілею 

ДНЗ «МВПУПІТ». Надання учасниками Кластеру добровільної 

благодійної допомоги в організаційних заходах та підготовці 

училища до нового навчального року 

05.02.2021 Відповідно до наказу департаменту освіти і науки 

облдержадміністрації від 21.01.2021 № 25/0/212-21 "Про 

здійснення аналізу проектних обсягів робітничих кадрів та 

фахівців ЗП(ПТ)О" у 2021 році" проведено засідання комісії для 

здійснення фахової експертизи усіх показників діяльності 

закладів профосвіти. Кластер поліграфічної індустрії, 

видавництв та цифрових технологій "Поліграфія: логістика, 

сервіс, якість" прийняв активну участь у цьому процесі. Були 

підписані договори на підготвку кадрів, а голова Кластеру 

Наталя Яценко звернулась з відкритим листом до експертного 

середовища області з проханням підтримати показники в 

підготовці для ДНЗ "МВПУПІТ" 

 

04.03.2021 Удосконалено технологічну компетентність педагогічних 

працівників ДНЗ «МВПУПІТ» 

Проведено зустріч педагогічного колективу закладу освіти з 

керівництвом та працівниками сучасної друкарні регіону ТОВ 

«Арт-Прес», а саме Ігорем Навоєнко. Найсучасніше 

поліграфічне обладнання та матеріали на вітчизняні поліграфічні 

підприємства постачають зарубіжні фірми: «Heidelberg», «Man 

Roland», «KBA», «ENSO GROUP», «DuPount» та ін. 

Впровадження виробничих інновацій в процес підготовки 

висококваліфікованого робітника поліграфічної галузі – це 

цілісний процес, що включає: позитивну спрямованість на 

відповідну роботу з суб’єктами ринку праці, розробку певної 

нормативної бази на державному та регіональному рівні, 

формування відповідних знань, умінь, навичок та компетенцій; 

оволодіння практичним досвідом розробки механізмів 

моніторингу та визначення потреб галузей економіки та ринку 

праці у кваліфікованих робітничих кадрах.  

https://www.facebook.com/isaievadnipro/?__cft__%5b0%5d=AZUftp5p4h3gkynk-e9f3JkK056ZvkpmSvOd6CFlI4vxsKZkg-gwlDXNroUT0BZYmWzM2LRPUsMnNDNUEtA2YREU4NhKRhUxchlvPd_yHLhhKRXNpcq_J2QAftOgtNFi6nfR3K4ejTR7GaGzkPY02lSGCErZmOUMVwFb30nvCGPSWwYIUeOmAzbbeDGZZU8vGXw&__tn__=kK-R


Майбутній фахівець-поліграфіст повинен вміти 

використовувати увесь асортимент сучасних поліграфічних 

матеріалів (папір, фарба); виконувати технологічні операції на 

сучасному поліграфічному обладнанні, керованому 

комп’ютером (“назви машин”); оволодівати технологіями 

«комп’ютер – друкарська форма», «комп’ютер – друк»; 

здійснювати самоконтроль якості готової поліграфічної 

продукції. Сформувати такі навички можливо в умовах 

застосування у процесі підготовки кваліфікованих робітників 

поліграфічного профілю інноваційних технологій, які 

використовуються в умовах реального виробництва 

поліграфічної галузі. Професійна підготовка друкарів офсетного 

плоского друкування з використанням інноваційних виробничих 

технологій сприяє підвищенню рівня їх професійної 

компетентності. 

 

Вересень-

жовтень 

2020 

Всі учасники Кластеру підтримали проект № 96 від ДНЗ 

«МВПУПІТ» за програмою «Бюджет участі Дніпра » на 

отримання гранду у 185 000 грн. 

Грудень 

2020 року 

У новий рік з новою комунікаційною стратегією 

Розроблено спільний  план профорієнтаційних дій на другий 

семестр 2020-2021 н.р. для комунікації з молоддю регіону. 

Здійснено заходи, щоб спільні  кроки  

сприяли формуванню позитивного сприйняття професійної 

(професійно-технічної) освіти саме старшокласниками ЗСО , 

створенню належного іміджу нашого складника освіти, 

підтримку та посилення лояльності органів місцевого 

самоврядування до закладів П(ПТ)О.  

Перший крок у цьому напрямку допомогли нам зробити наші 

стейкхолдери , які надали допомогу у виготовленні рекламної 

поліграфічної продукції, а саме 

поліграфічні підприємства Дніпра, що входять в Дніпровський 

Кластер поліграфічної індустрії, видавництв та цифрових 

технологій: логістика, сервіс, якість. 

Свій внесок у напрямку пізнаваності нашого закладу профосвіти 

вкладають такі поліграфічні підприємства: 

ТОВ «Видавничо-поліграфічний дім «Формат А+», ТОВ з ІІ 

«Типографія «Україна», ТОВ «РОЯЛ ПРИНТ», ТОВ 

«Виробничо-поліграфічний комплекс «Весна», ТОВ «ВФК 

«АРТ-ПРЕС», ТОВ «Домінанта-Принт» та інші партнери. 

Разом з цим, прагнемо разом зміцнити позиції профтехосвіти в 

регіоні та готувати справжніх професіоналів для економіки 

Дніпропетровщини!#Все_буде_ПТО! 

 

10.12.2020 Добро робити легко! 

https://www.facebook.com/hashtag/%D0%B2%D1%81%D0%B5_%D0%B1%D1%83%D0%B4%D0%B5_%D0%BF%D1%82%D0%BE?__eep__=6&__cft__%5b0%5d=AZVQbvBZV5lcUp1HfHSJxST3oNI8DtzOu1X2TKdNhHfiRK-oV1i4Rzr2NAwN4qxc0Rb8SiD_NkUSZp11Nj46G7yyFml91axQcjPUse0IvnIegQ4peo9pXIf0gWL3hoIOn-eR2UfsuoYstojRLX3nLPLplAh8_DQMdKe2z_AxJIsEKgdS3i38HfXqVUKwjbYGae7qtMbToQcCU7SXfn5L7NqA&__tn__=*NK-y-R


В навчальному корпусі Міжрегіонального вищого професійного 

училища з поліграфії та інформаційних технологій проведено 

Благодійний Різдвяний Ярмарок з учасниками кластеру. 

Ярмарок мав на меті збір коштів для критично хворих діток, що 

знаходяться в реанімаційних відділеннях лікарень міста. 

Головним комунікантом у напрямку взаємодії з потребуючими 

допомоги виступала Олесандра Сова-Тимощенкова, голова 

благодійної організації «Совушка». Для різноманітних закупів 

захід спонсорували поліграфічні підприємства Дніпра, що 

входять в Дніпровський Кластер поліграфічної індустрії, 

видавництв та цифрових технологій: логістика, сервіс, якість. 

На поліграфічній локації було представлено продукцію ТОВ 

«Видавничо-поліграфічний дім «Формат А+», ТОВ з ІІ 

«Типографія «Україна», ТОВ «РОЯЛ ПРИНТ», ТОВ 

«Виробничо-поліграфічний комплекс «Весна», ТОВ «ВФК 

«АРТ-ПРЕС», ТОВ «Домінанта-Принт». З вітальною промовою 

до молоді звернулись голова Кластеру Наталія Яценко та 

керівник закладу освіти Олена Юденкова. Гасло заходу «Добро 

робити легко!». 

Структура заходу: кожне відділення фахової підготовки 

презентувало різноманітні локації: квест кімнати, фотозона для 

фотографування з символікою закладу та партнерів акції, 

розіграші лотерей, продажі смаколиків та різноманітних 

поробок, святкові гадання, інтелектуальні ігри та святковий 

музичний супровід від Кристини Куницької. 

Всі активності проводились у холі з дотриманням санітарних 

норм та дистанціювання. 

Результат – забрано 3500 грн. Молодіжне самоврядування 

«Перлини МВПУПІТ» та всі учасники акції задоволені 

результатом. У понеділок відбудеться заключний етап акції – 

закупівля ліків та передача їх потребуючим.  

09.12.2020  Інтерактивний  семінар для кластерних ініціатив – актуальна 

ідея для нетворкінгу 

Відбувся інтерактивний семінар для кластерних ініціатив 

«Розвиток регіональних кластерів – потреби та пріоритети» у 

рамках реалізації проєкту GIZ «Застосування та імплементація 

Угоди про асоціацію між ЄС та Україною у сфері торгівлі». 

Мета заходу: спільна робота та обговорення виявлених потреб 

та пріоритетів обраних кластерів, визначення необхідних 

напрямків дій для їх вирішення (фасілітатор – Тетяна Горобець). 

Вперше в роботі такого онлайн заходу за участю міжнародних 

партнерів прийняв участь Дніпровський Кластер поліграфічної 

індустрії, видавництв та цифрових технологій: логістика, сервіс, 

якість. Учасників КПІ ВЦТ представляли його активні члени, а 

саме: голова правління Наталія Яценко та Максим Потапчук, 



Ольга Свердліковська, Олена Юденкова, Ірина Гончарова, 

Тетяна Безродна. 

Надзвичайно цікавим став досвід колег з інших регіонів 

України, а також досвід вивчення потреб та пріоритетів 

кластерів ЄС. Практична частина  заходу була спрямована саме 

для персоніфікованого виявлення потреб та пріоритетів для 

кожного учасника кластерної ініціативи. Маємо перші 

результати цікавого дослідження.  

  

09.04.2021 

 

Затвердження проміжного звіту по роботі Кластеру. Засідання 

членів Кластеру на базі ДНЗ «МВПУПІТ». Роботу проведено у  

форматі брейнстормінгу для творчого пошуку, маркетингових і 

стратегічних рішень (офлайн + онлайн учасники з інших 

регіонів та кластерних організацій) 

Тема заходу: «Обговорення можливостей та інструментів 

покращення професійних навичок для поліграфічної галузі 

регіону відповідно до реалізації стратегії Кластеру». 

У програмі роботи здійснено:  

- відкриття брейнстормінгу. Вітальне слово. Перспективи 

роботи -Наталія Яценко, голова правління кластеру. 

-  Кластерні можливості Сергій Пономарьов, представник 

GIZ UA, м. Харків (онлайн) 

- Ярослав Бойчук, голова Кластеру видавничої діяльності 

та поліграфії, м. Львів (онлайн) 

- Звіт про діяльність кластеру. Прогнозування розвитку 

нових професійних навичок та огляд інструментів. Можливості 

розвитку кластеру засобами грантових програм від 

Європейських фондів (мозковий штурм - Олена Юденкова, 

в.о.директора ДНЗ «МВПУПІТ» 

За наслідками обговорення та мозкового штурму 

командою однодумців прийнято одноголосно наступні рішення:  

- Затвердити звіт про роботу Кластера за 9 місяців. 

Вважати діяльність організації ефективною. 

- Затвердити звернення щодо прийому нових членів до 

організації. 

- Розпочати власну грантову історію кластеру шляхом 

розробки першого бізнес-плану 

- Затвердити склад делегації до робочої групи з розробки 

Стратегічного плану розвитку регіональної системи 

професійної (професійно-технічної) освіти.  

- Затвердження суми благодійного внеску на розвиток 

кластеру на рік від підприємницьких структур.  

 

 

 



01.09.2021 Прийнято участь у святкових урочистостях  з нагоди Дня знань в 

ДНЗ «МВПУПІТ», організовано посвяту у студенти 

13.09.2021 Проведено онлайн зустріч з доопрацювання фінансових 

показників щодо підписання угоду про реалізацію на 

Дніпропетровщині першого в регіоні проєкту  

з розвитку кластеру  

ГО «КЛАСТЕР ПОЛІГРАФІЧНОЇ ІНДУСТРІЇ, ВИДАВНИЦТВ 

ТА ЦИФРОВИХ ТЕХНОЛОГІЙ: ЛОГІСТИКА, СЕРВІС, 

ЯКІСТЬ» 

НАЗВА ПРОЄКТУ: 

ІННОВАЦІЙНО-ПРОМИСЛОВИЙ МАЙДАНЧИК 

«Professional Alternative Dnipro». Проєкт має підтримуватитися 

урядом Німеччини GIZ.  

22.10.2021 Відбулася тристороння робоча зустріч на базі навчального 

корпусу Міжрегіонального вищого професійного училища з 

поліграфії та інформаційних технологій з представниками 

Дніпровської торгово-промислової палати Сергієм Кучерявенко 

та Діною Сідаш, головою кластеру поліграфічної індустрії, 

видавництв та цифрових технологій - Наталією Исаєвою та 

керівництвом училища Оленою Юденковою та Іриною 

Гончаровою з питання спільної роботи щодо інституційної 

підтримки підприємництва, подальшої колаборації з Кластером. 

Розвиток або формування мережі ефективних інституцій 

підприємництва – набуває все більшого значення для 

розширення підприємницької діяльності, 

зменшення ризиків на початкових етапах діяльності 

підприємницьких структур, заміщення 

недоліків інституційного розвитку підприємств, виходу на нові 

ринку збуту тощо 

 

Участь в спільних заходах 

з обласними органами місцевого самоврядування задля 

встановлення соціального діалогу 
26.02.2021  Участь в анкетуванні на виконання Рекомендацій обласної 

наради (організатор ФОРД) щодо управління професійно-

технічним навчанням на регіональному рівні в інтересах 

роботодавців за досвідом Німеччини 
14.04. 2021 Інтерв'ю з проектом "EU4Business: SME Competitiveness and 

Internationalisation", що реалізується GIZ в Україні. 

Представники  Дніпровського кластеру поліграфічної індустрії, 

видавництв та цифрових технологій прийняли участь у 

інтерв’юванні від "EU4Business: SME Competitiveness and 

Internationalisation", що реалізується GIZ. Німецькі експерти 

сфері просування кластерного руху, а саме Богдана А.Ефе 



цікавилась  такими компонентами: яку б підтримку хотів 

отримати кластер від наявних грандових програм ЄС; які заходи 

потрібні, щоб підсилити інновації в кластері, щоб підвищувати 

експортний потенціал; взаємодія з різними донорами та досвід 

участі у Програмах ЄС; чи виходить кластер на регіональний 

рівень взаємодії з органами місцевого самоврядування. 

 

02.06.2021 Відбулась відео-конференція представників Кластеру 

поліграфічної індустрії, видавництв та цифрових технологій, 

педагогічних працівників ДНЗ «МВПУПІТ» з експертом з 

Німеччини Фрідрихом Бертеле у рамках реалізації міжнародного 

проєкту SES.  

Досвід спілкування був дуже корисним, так як Фрідріх Бертеле є 

експертом з графічного дизайну, має досвід роботи ЗМІ , знання 

на навички в галузі маркетингу та приватного підприємництва.  

У ході відеозустрічі обговорили програму дій, яка буде 

реалізована під час його очного візиту до поліграфістів 

Дніпропетровщини. Всі бажаючі зможуть підвищити свій 

професійний рівень та отримати відповідні сертифікати. У 

роботі спільно з педагогічними працівниками , однією командою 

працювали технологи від ТОВ «Домінанта -Принт», ТОВ 

Виробничо-поліграфічний комплекс «Весна» та голова 

поліграфічного Кластеру – директор Видавничо-поліграфічного 

дому «Формат Ф +» Наталя Яценко 

Захід супроводжували перекладачі, один від базового 

підприємства «Весна» (щиро дякуємо керівництву за дружню 

підтримку), а інший від закладу освіти. Комунікація вдалася 

ефективною, разом зі стейкхолдерами йдемо до міжнародних 

стандартів якості. 

 
23.06.2021 Для Кластеру поліграфічної індустрії, видавництв та цифрових 

технологій м. Дніпро відбулась перша знакова подія - 

завершення навчання та презентація кластерного проєкту у 

рамках тренінгового курсу "Кластерний менеджмент".  

Від Кластеру вперше пройшли навчання три особи – Наталя 

Яценко, голова кластеру та його члени – Олена Юденкова та 

Ольга Свердліковська. 

Пройшли три місяці інтенсивну у рамках навчання за програмою 

«Структурні фонди і грантові програми ЄС та інших 

міжнародних організацій» як складової проєкту GIZ 

«Застосування та імплементація Угоди про асоціацію між ЄС та 

Україною у сфері торгівлі». Протягом всіх етапів навчання було 

отримано новітні знання та практичні навички з розробки 

проектних ідей. 

Сучасну якісну мультикультурну бізнес-освіту надавали 

https://www.facebook.com/nataly.isaieva?__cft__%5b0%5d=AZUtgVGUG-1JZ3pfj1fUbeN-oFR36Hs8-ld15d3F_GU4BYNd9PwQAUGoEuHQgjISdRpqGuodx0ypwWhEKWNIoNBkUC_3uKbr7A2LhEbarjF2Hmw45iLiKhNsisMGDks6e2q38EJqUin6-a6_s61Jgm5gWab41qJWlKFM_uKpHQ8rbe8Wi3OAuiyRPGns5iKd3uaPFWYsW852l5GTsbs9vSGX&__tn__=-%5dK-y-R


науковці з найвідомішого університету Східної Європи, а саме 

Навчально-наукового інституту Каразінської школи бізнесу 

(Karazin Business School) який і був створений, щоб допомагати 

реалізувати свій творчий потенціал сучасним та майбутнім 

керівникам з метою побудови успішної кар'єри в будь-якій сфері 

або сприяти розвитку організації.  

Його головний принцип: бути завжди «На крок попереду». Саме 

цьому і нас навчали. 

 
05.07.2021 ГО «КЛАСТЕР ПОЛІГРАФІЧНОЇ ІНДУСТРІЇ, ВИДАВНИЦТВ 

ТА ЦИФРОВИХ ТЕХНОЛОГІЙ: ЛОГІСТИКА, СЕРВІС, 

ЯКІСТЬ» - тримав високу оцінку поданого проєктуу рамках 

реалізації з боку GIZ Проєкту «EU4Business: 

конкурентоспроможність та інтернаціоналізація МСП» над яким 

працював протягом 3 місяців.  

Отримуємо фінансування на розвиток кластеру, наша ідея 

визначена як актуальна, цікава, ґрунтовна.  

При розробці мети ми ставили перед собою завдання - 

забезпечити реалізацію комплексу заходів щодо формування та 

розвитку інноваційно-промислового майданчику «Professional 

Alternative» для потреб видавничо-поліграфічної галузі 

Дніпропетровщини, що сприятиме розвитку бази учасників 

кластеру, вирішення кадрових питань його діяльності.  

 
15.06.2021 Проведено регіональний комунікаційний майданчик  

В залі засідань Обласної ради на підставі звернення ГО «Кластер 

поліграфічної індустрії, видавництв та цифрових технологій 

«Поліграфія, логістика, сервіс, якість» Федерацією організацій 

роботодавців Дніпропетровщини проведено нараду у форматі 

«круглого столу» з обговорення виконання доручення Прем’єр-

Міністра України від 27 травня, п. 1., щодо опрацювання 

питання передачі майнових комплексів закладів професійно-

технічної освіти у власність Дніпровської міської територіальної 

громади. 

Захід пройшов під головуванням Виктор Сергеев  

- голови Федерації, Валентини Затишняк - директора 

Дніпропетровського регіонального інвестиційного агенства 

Дніпропетровської обласної ради та Ігоря Ломако, радника 

голови облдержадміністрації. Від департаменту освіти і науки 

облдержадміністрації освіту представляв заступник директора 

департаменту освіти і науки Антон Демура, 

який повністю підтримав нові умови розвитку училища, також 

були й експерти Віктор Василиненко, директор НМЦ ПТО у 

Дніпропетровській області та представики інших галузей 

економіки. 

https://www.facebook.com/profile.php?id=100011074511762&__cft__%5b0%5d=AZVV44XFb6SYk4_0CnvR0itLr_hT6OLcxgdU_bzUfvSWf_TBm4WocoooRuLzpdvQVtJ8wy0aCYkKCqXbzhnwuyY8lAb55VqDRm-KkXvO76SqLRVYljx0pzO2xpbsRdFovkJVB5NhR6FfwJ5EfNPaEA4_DlSjsKmXP4rnZoEObHrqnwyD87_gx1C6VmtSuoYtx4Qsygx-cr4opzZPADGqDIxj&__tn__=-%5dK-y-R
https://www.facebook.com/profile.php?id=100001331713987&__cft__%5b0%5d=AZVV44XFb6SYk4_0CnvR0itLr_hT6OLcxgdU_bzUfvSWf_TBm4WocoooRuLzpdvQVtJ8wy0aCYkKCqXbzhnwuyY8lAb55VqDRm-KkXvO76SqLRVYljx0pzO2xpbsRdFovkJVB5NhR6FfwJ5EfNPaEA4_DlSjsKmXP4rnZoEObHrqnwyD87_gx1C6VmtSuoYtx4Qsygx-cr4opzZPADGqDIxj&__tn__=-%5dK-y-R


Від бізнесу регіону були потужні представники - учасники 

поліграфічного Кластеру: ТОВ «Видавничо-поліграфічний дім 

«Формат А+» – директор - Наталя Яценко ; ТОВ «ДОМІНАНТА 

ПРІНТ» – засновник, Левченко Віктор Вікторович; ТОВ «Метал-

Принт» - виконуючий обов’язки директора Потапчук Максим 

Олексійович та співзасновник Холодов Сергій Васильович, ТОВ 

«Виробничо-поліграфічний комплекс «Весна» – генеральний 

директор Чорний Микола Анатолійович та заступник Шевченко 

Олександр Анатолійович, а також делегати педагогічного 

колективу Міжрегіонального вищого професійного училища з 

поліграфії та інформаційних технологій. 

Відповідно до регламенту роботи учасниками комунікаційної 

площадки було заслухано питання щодо структури видавничо-

поліграфічної галузі Дніпропетровщини, а саме Наталя Яценко 

презентувала Кластер поліграфістів (регіональне об’єднання), 

метою діяльності якого є забезпечення розвитку видавничої 

діяльності, поліграфії та суміжних з ними галузей, задоволення 

потреб та захист законних прав і інтересів своїх членів, 

формування системи підвищення кваліфікації, професійної 

підготовки фахівців для підприємств даного сектору економіки. 

Спільно з учасниками наради, керівниками підприємств 

акцентувала увагу на тому, що підприємства поліграфічної 

галузі в цілому, та Дніпропетровщини зокрема, відіграють 

важливу роль у розвитку суспільства та економіки як країни так 

і регіону, оскільки вони виступають безпосередніми 

реалізаторами основних положень інформаційної політики 

держави, а також сприяють пожвавленню ділової активності. На 

них покладено низку функцій, серед яких ватро відзначити 

підтримку рівня задоволеності інформаційних, культурних, 

освітніх, професійних потреб громадян, підприємств, установ, 

організацій, а також нарощення освітнього, інформаційного, 

культурного потенціалу суспільства. Поряд з цим, поліграфічні 

підприємства та їх діяльність підтримує реалізацію концепції 

відкритого суспільства, посилює національні традиції та 

здійснює крос-культурний обмін. Ринок поліграфічної продукції 

у м. Дніпро є одним із вагомих у економіці регіону та динамічно 

розвивається, збільшується частка підприємств, що займається 

зовнішньоекономічною діяльністю. На сьогодні на 

Дніпропетровщині функціонує понад 350 поліграфічних 

підприємств. 

Олена Юденкова, в.о.директора училища презентувала заклад 

освіти – ДНЗ «МВПУПІТ», здійснивши акцент на тому, що саме 

це училище є єдиним в регіоні закладом професійної освіти з 

підготовки кадрів для поліграфічної галузі. Училище 

започаткувало свою діяльність у 1920 році і за 100 років 

https://www.facebook.com/nataly.isaieva?__cft__%5b0%5d=AZVV44XFb6SYk4_0CnvR0itLr_hT6OLcxgdU_bzUfvSWf_TBm4WocoooRuLzpdvQVtJ8wy0aCYkKCqXbzhnwuyY8lAb55VqDRm-KkXvO76SqLRVYljx0pzO2xpbsRdFovkJVB5NhR6FfwJ5EfNPaEA4_DlSjsKmXP4rnZoEObHrqnwyD87_gx1C6VmtSuoYtx4Qsygx-cr4opzZPADGqDIxj&__tn__=-%5dK-y-R


освітньої діяльності завжди користувалося попитом у молоді, 

освітній процес в закладі - це поєднання досвіду, традицій та 

інновацій. Заклад є рейтинговим за усіма показниками (понад 10 

учнів щороку отримують призові місця в конкурсах фахової 

майстерності), здійснює міжнародну діяльність, залучає 

інвестиції до розвитку освітнього процесу, здійснює підготовку 

за сучасними професіями, що користуються попитом на ринку 

праці – це друкарі офсетного плоского друкування, друкарі 

флексографічного друкування, оператори з обробки інформації 

та програмного забезпечення, секретарі-діловоди, 

адміністратори, касири (в банку), палітурники-

брошурувальники, фахівці з комп’ютерної обробки текстової, 

графічної та образної інформації, технологи поліграфічного 

виробництва. Всі випускники користуються попитом та 

працевлаштовуються на підприємствах Дніпропетровщини та в 

інших областях держави. 

Наприкінці зустрічі, роботодавці та представники закладу освіти 

аргументували своє звернення щодо депутатського корпусу 

Обласної ради, а саме прохання розпочати фінансувати заклад 

освіти з 1 січна 2021 року з обласного бюджету як стратегічне і 

єдине з підготовки кадрів для поліграфічної промисловості 

регіону. 

Підтвердили, що готові долучитися щодо роботи в підготовці 

Стратегічного плану розвитку регіональної системи професійної 

(професійно-технічної) освіти до 2027 року.  
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Вперше укладено базу поліграфічних підприємств 

Дніпропетровщини 
https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fdrive.google.com%2Ffile%2Fd%2

F1SNoiS_87mip4wWZV481XBdQS3dqyf09w%2Fview%3Fusp%3Dsharing%26fbcli

d%3DIwAR0usgsOUSD62RsZ758dT76te3-

fLuth0fgjWrpbZ51rmXTKQ5wX9ur9R64&h=AT237Nc3txHouSJRa_dKIH3oI 

https://www.youtube.com/watch?v=GfT2r6wPXMgPLnGyx6G23oin7A

wnDgBVY_0Q4YhqGh0CEU9joHk8tudCNOdBBCYTa8NE53E-ohzV1Oh_f-

ITQb2jluG1LaSgm2KN5PKI8rkyB5Q-Mc9UyC1w 
 

Створено Дуальність в професійній освіті: 

https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fdrive.google.com%2Ffile%2Fd%2F1SNoiS_87mip4wWZV481XBdQS3dqyf09w%2Fview%3Fusp%3Dsharing%26fbclid%3DIwAR0usgsOUSD62RsZ758dT76te3-fLuth0fgjWrpbZ51rmXTKQ5wX9ur9R64&h=AT237Nc3txHouSJRa_dKIH3oIPLnGyx6G23oin7AwnDgBVY_0Q4YhqGh0CEU9joHk8tudCNOdBBCYTa8NE53E-ohzV1Oh_f-ITQb2jluG1LaSgm2KN5PKI8rkyB5Q-Mc9UyC1w
https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fdrive.google.com%2Ffile%2Fd%2F1SNoiS_87mip4wWZV481XBdQS3dqyf09w%2Fview%3Fusp%3Dsharing%26fbclid%3DIwAR0usgsOUSD62RsZ758dT76te3-fLuth0fgjWrpbZ51rmXTKQ5wX9ur9R64&h=AT237Nc3txHouSJRa_dKIH3oIPLnGyx6G23oin7AwnDgBVY_0Q4YhqGh0CEU9joHk8tudCNOdBBCYTa8NE53E-ohzV1Oh_f-ITQb2jluG1LaSgm2KN5PKI8rkyB5Q-Mc9UyC1w
https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fdrive.google.com%2Ffile%2Fd%2F1SNoiS_87mip4wWZV481XBdQS3dqyf09w%2Fview%3Fusp%3Dsharing%26fbclid%3DIwAR0usgsOUSD62RsZ758dT76te3-fLuth0fgjWrpbZ51rmXTKQ5wX9ur9R64&h=AT237Nc3txHouSJRa_dKIH3oIPLnGyx6G23oin7AwnDgBVY_0Q4YhqGh0CEU9joHk8tudCNOdBBCYTa8NE53E-ohzV1Oh_f-ITQb2jluG1LaSgm2KN5PKI8rkyB5Q-Mc9UyC1w
https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fdrive.google.com%2Ffile%2Fd%2F1SNoiS_87mip4wWZV481XBdQS3dqyf09w%2Fview%3Fusp%3Dsharing%26fbclid%3DIwAR0usgsOUSD62RsZ758dT76te3-fLuth0fgjWrpbZ51rmXTKQ5wX9ur9R64&h=AT237Nc3txHouSJRa_dKIH3oIPLnGyx6G23oin7AwnDgBVY_0Q4YhqGh0CEU9joHk8tudCNOdBBCYTa8NE53E-ohzV1Oh_f-ITQb2jluG1LaSgm2KN5PKI8rkyB5Q-Mc9UyC1w
https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fdrive.google.com%2Ffile%2Fd%2F1SNoiS_87mip4wWZV481XBdQS3dqyf09w%2Fview%3Fusp%3Dsharing%26fbclid%3DIwAR0usgsOUSD62RsZ758dT76te3-fLuth0fgjWrpbZ51rmXTKQ5wX9ur9R64&h=AT237Nc3txHouSJRa_dKIH3oIPLnGyx6G23oin7AwnDgBVY_0Q4YhqGh0CEU9joHk8tudCNOdBBCYTa8NE53E-ohzV1Oh_f-ITQb2jluG1LaSgm2KN5PKI8rkyB5Q-Mc9UyC1w
https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fdrive.google.com%2Ffile%2Fd%2F1SNoiS_87mip4wWZV481XBdQS3dqyf09w%2Fview%3Fusp%3Dsharing%26fbclid%3DIwAR0usgsOUSD62RsZ758dT76te3-fLuth0fgjWrpbZ51rmXTKQ5wX9ur9R64&h=AT237Nc3txHouSJRa_dKIH3oIPLnGyx6G23oin7AwnDgBVY_0Q4YhqGh0CEU9joHk8tudCNOdBBCYTa8NE53E-ohzV1Oh_f-ITQb2jluG1LaSgm2KN5PKI8rkyB5Q-Mc9UyC1w
https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fdrive.google.com%2Ffile%2Fd%2F1SNoiS_87mip4wWZV481XBdQS3dqyf09w%2Fview%3Fusp%3Dsharing%26fbclid%3DIwAR0usgsOUSD62RsZ758dT76te3-fLuth0fgjWrpbZ51rmXTKQ5wX9ur9R64&h=AT237Nc3txHouSJRa_dKIH3oIPLnGyx6G23oin7AwnDgBVY_0Q4YhqGh0CEU9joHk8tudCNOdBBCYTa8NE53E-ohzV1Oh_f-ITQb2jluG1LaSgm2KN5PKI8rkyB5Q-Mc9UyC1w


відеоролик https://www.youtube.com/watch?v=GfT2r6wPXMg 

 

Підписано 

протоколи 

намірів  

Укладено Дорожню карту впровадження дуальної підготовки 

кадрів для видавничо-поліграфічної галузі регіону 

Проведено 

онлайн 

анкетування 

Вплив упаковки на вибір продукту 

Просування 

Кластеру в 

соцмережах 

Створено офіційну сторінку у соціальній мережі Фейсбук 
https://www.facebook.com/vpk.dnipro 

Створено 

відеоролик 

Про соціальний діалог з бізнесом на Дніпропетровщині 
https://youtu.be/8s7VySXIiLY 

 

Проведено 

спільний 

Кластерний 

флешмоб 

#ЛюбітьУкраїну #ТИунасЄДИНА 

30 років Незалежності України! Колектив Кластеру 
поліграфічної індустрії Дніпропетровщини та МВПУ 
https://www.youtube.com/watch?v=YKe-60Tu3Y4 

 

Створено 

інтерв’ю від 

Юлії 

Максимовсь

кої 

Что происходит на рынке полиграфии 
https://youtu.be/tKsRMvSM9Zs 

Створено 

актуальне 

інтерв’ю 

Історія успіху від Максима Потапчука 

https://www.youtube.com/watch?v=uMae6tSgbH0 
 

Створено 

святкове 

музичне 

привітання  

Від команди Домінта Принт, Левченко Віктора Вікторовича 

https://www.youtube.com/watch?v=L-JtHkYY97k 

 

Стаття Назва: «Мне 50, и полжизни я была домохозяйкой в декрете, а 

сейчас управляю бизнесом. Вот как я к этому пришла» 

https://mc.today/blogs/moj-put-ot-domohozyajki-do-

upravlyayushhego-partnera-v-biznese-ili-nikogda-ne-

pozdno/?utm_source=telegram&utm_medium=social&utm_campa

ign=telega&fbc 
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